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PROTOKÓŁ  
 

z posiedzenia Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa 

Publicznego i Ochrony Przeciwpożarowej Rady Miejskiej w Kamieniu 
Krajeńskim odbytego dnia 25 sierpnia 2023 r. w Urzędzie Miejskim                      

w Kamieniu Krajeńskim.  
 

Posiedzenie rozpoczęto o godz. 730, a zakończono o godz. 1035. 
 

Komisja Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego                   
i Ochrony Przeciwpożarowej w składzie: 

1) Stryszyk Eugeniusz – Przewodniczący Komisji, 
2) Rekowski Eugeniusz, 
3) Januszewski Bogdan – nieobecny. 

 
Spoza członków komisji w posiedzeniu udział wzięli:  

1) Głomski Wojciech - Burmistrz 

2) Warylak Kazimierz - Przewodniczący Rady Miejskiej 
3) Gustyn Piotr - Skarbnik  
4) Miotk Joanna – Dyrektor MGZUO 

5) Gwizdała Beata – Dyrektor szkoły w Kamieniu Krajeńskim 
6) Sabatowska Monika – Dyrektor szkoły w Zamartem 
7) Liss Mariusz – Dyrektor szkoły w Dużej Cerkwicy  

8) Błoch Beata – Dyrektor MGOPS 
9) Szczepańska Natalia – Inspektor 

 

 

Otwarcia posiedzenia oraz powitania obecnych dokonał Przewodniczący 
Komisji. Następnie przedstawił porządek posiedzenia.   
 

Porządek posiedzenia 

I. Opiniowanie materiałów na sesję: 
1. Informacja na temat oświaty w Gminie Kamień Krajeński. 
2. Tryb i sposób powoływania i odwoływania członków zespołu 

interdyscyplinarnego.  
3. Zmiany w WPF. 

4. Zmiany w budżecie na 2023 rok.  
5. Zmiana uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

Powiatowi Sępoleńskiemu. 

6. Przekazanie skargi.  
7. Pozostałe projekty uchwał: 

- Zasady udzielania dotacji na prace konserwatorskie, 
restauratorskie lub roboty budowlane przy obiektach wpisanych do 
rejestru zabytków lub znajdujących się w gminnej ewidencji 

zabytków. 
 

II. Inne sprawy organizacyjne. 

            
III. Zapytania i wolne wnioski.      

 
Komisja jednogłośnie przyjęła przedstawiony powyżej porządek posiedzenia.  
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Ad. I. Opiniowanie materiałów na sesję: 

 
Ad. I.1. Informacja na temat oświaty w Gminie Kamień Krajeński. 

Wprowadzenia do tematu dokonała Dyrektor MGZUO Joanna Miotk. 
Przedstawiła informację o stanie oświaty w roku szkolnym 2022/2023 oraz 
stan przygotowań do roku szkolnego 2023/2024.  

 Następnie przestawienia informacji dot. funkcjonowania 
poszczególnych szkół na terenie Gminy Kamień Krajeński dokonali ich 
dyrektorzy.    

 
 Dyrektor MGZUO Joanna Miotk wspomniała o tym, że 3 dzieci                      

z Dąbrówki nie pójdzie do klasy czwartej w szkole w Dużej Cerkwicy. Rodzice 
początkowo zadeklarowali uczęszczanie dzieci do szkoły, a krótko przed 
rozpoczęciem roku szkolnego zmienili decyzję i przenieśli dzieci do szkoły            

w Sławęcinie. Trudno jest zrozumieć dlaczego takie sytuacje mają miejsce, 
czym kierują się rodzice podejmując takie decyzje. 

 
 Następnie Dyrektor MGZUO Joanna Miotk poinformowała, że w szkole 
w Zamartem będą łączone klasy na ile jest to możliwe. Zajęcia plastyczno – 

muzyczne i z wychowania fizycznego będą połączone w klasach I i II.                      
W klasie V i VI będzie więcej łączeń, ale nie będą obejmowały przedmiotów 
egzaminacyjnych. Następnie wspomniała o złożonym przez rodziców 

wniosku, aby odstąpić od łączenia zajęć z geografii, historii i biologii. Został 
on pozytywnie rozpatrzony. 

 Dyrektor MGZUO nawiązała również do innego problemu z jakim 
boryka się szkoła w Zamartem. W wyniku reformy edukacji, pomieszczenia 
zostały podzielone, aby móc pomieścić wszystkie oddziały. Maksymalnie 

klasy mieszczą 15-16 dzieci. W związku z tym pojawiły się głosy ze strony 
rodziców, aby ze względu na brak miejsca nie łączyć klas. 

   
 Dyrektor szkoły w Kamieniu Krajeńskim Beata Gwizdała odniosła się 
do kwestii zatrudnienia pracowników w przedszkolu w Kamieniu 

Krajeńskim. Istnieje potrzeba zatrudnienia nauczyciela, który będzie 
prowadził zajęcia opiekuńczo – wychowawcze rano i popołudniu i nie byłaby 
to osoba na stałe. Dyrektor zastanawiała się co zrobić gdyby zaistniała 

sytuacja, że dla pracownika zabrakłoby oddziału.  
 

 Dyrektor MGZUO Joanna Miotk wyjaśniła, że zgodnie z przepisami, 
jeżeli likwidowany jest oddział przedszkola to jednocześnie likwidowane jest 
stanowisko pracy. 

 Następnie Dyrektor MGZUO Joanna Miotk poruszyła temat 
wzrastającej ilości wydawanych orzeczeń i opinii o niepełnosprawności 
uczniów. 

 
Przewodniczący Komisji Eugeniusz Stryszyk wspomniał o postawieniu 

wiaty przystankowej w Płociczu. 
 

Dyrektor MGZUO Joanna Miotk wyjaśniła, że w tym miejscu musi 

zostać wyrównany teren i położony będzie polbruk. Nadmieniła, że ułożeniem 
i przygotowaniem terenu ma zająć się Pan Sołtys. 
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Wobec braku dalszej dyskusji przystąpiono do kolejnego punktu 

posiedzenia komisji.  

 
Ad.I.2. Tryb i sposób powoływania i odwoływania członków zespołu 

interdyscyplinarnego.  
 

Wprowadzenia do tematu dokonała Dyrektor MGOPS Beata Błoch. 

Poinformowała, że z dniem 22 czerwca 2023 r. weszła w życie nowelizacja 
ustawy o przeciwdziałaniu przemocy w rodzinie zmieniająca określenie 
przemoc w rodzinie na przemoc domową. Nakłada ona na gminy nowe 

zadania. Należy przyjąć nowe rozwiązania w zakresie tworzenia systemu 
przeciwdziałania przemocy domowej. Zgodnie z zapisem znowelizowanej 

ustawy o przeciwdziałaniu przemocy domowej, z dniem 21 września mija 
kadencja obecnie funkcjonujących Zespołów Interdyscyplinarnych. Zatem 
Burmistrz zobowiązany jest do podjęcia stosownych działań celem powołania 

Zespołu Interdyscyplinarnego, który będzie funkcjonował w obszarze 
przeciwdziałania przemocy domowej w gminie.  

 

Brak dyskusji.  

 

Komisja zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały jednogłośnie                 

2 głosami za. 

 

Ad. I.3. Zmiany w WPF. 
 

Omówienia przedmiotowego projektu uchwały dokonał Skarbnik Piotr 
Gustyn. Przedstawił, co następuje: 
W załączniku Nr 1 do uchwały uaktualnione zostały dane finansowe zgodnie 

z uchwałą zmieniającą uchwałę Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim                 
w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Kamień Krajeński na rok 2023.  

Planowane na rok 2023 dochody i wydatki ujęte w Wieloletniej Prognozie 
Finansowej wynoszą:  
- dochody ogółem – 46.921.732,80 zł,  

- wydatki ogółem – 53.015.665,88 zł.  
Ponadto nastąpiło zwiększenie deficytu o kwotę 170.000,00 zł, który wynosić 
będzie 6.093.933,08 zł.  

Deficyt pokryty zostanie w następujący sposób:  
- kredytami w kwocie 40.000,00 zł,  

- przychodami jednostek samorządu terytorialnego z niewykorzystanych 
środków pieniężnych na rachunkach budżetu, wynikających z rozliczenia 
dochodów i wydatków nimi finansowanych związanych ze szczególnymi 

zasadami wykonywania budżetu określonymi w odrębnych ustawach,                 
- w kwocie 3.293.132,74 zł, w tym:  

- niewykorzystane środki Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych kwota 
2.350.000,00 zł,  
- niewykorzystane środki z Funduszu Przeciwdziałania Covid 19 otrzymane 

w 2022r. w ramach konkursu "Rosnąca odporność" kwota 289.819,51 zł  
- otrzymana w 2021r. uzupełniona subwencja na inwestycje wodociągowe, 
kwota 300.000,00zł,  
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- wydawania zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych za rok 2022 kwota 

28.092,30 zł,  
- z tytułu opłaty za zezwolenie na sprzedaż napojów alkoholowych w obrocie 

hurtowym za rok 2022 kwota 32.668,88 zł,  
- niewykorzystane środki w 2022r. z tytułu sprzedaży węgla zgodnie z ustawą 
o zakupie preferencyjnym paliwa stałego dla gospodarstw domowych kwota 

234.939,88 zł.  
- niewykorzystane środki w 2022r. z tytułu opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi kwota 57.612,57 zł.  

- przychodami jst z wynikających z rozliczenia środków określonych w art.               
5 ust. 1 pkt 2 ustawy i dotacji na realizację programu, projektu lub zadania 

finansowanego z udziałem tych środków w kwocie 210.800,34 zł, w tym:  
- niewykorzystane środki Europejskiego Funduszu Rozwoju Regionalnego 
"Granty PPGR"  

Dotyczy projektu "Wsparcie dzieci i wnuków byłych pracowników PGR                  
w rozwoju cyfrowym", kwota 11.318,94zł,  

- niewykorzystane środki Europejskiego Funduszu Rozwoju Regionalnego 
Polska Cyfrowa dotyczy z projektu "Cyfrowa gmina" kwota 199.481,40 zł,  
- nadwyżką z lat ubiegłych w kwocie 2.550.000,00 zł. (zwiększenie                       

o 170.000,00 zł.)  
W załączniku Nr 2 do uchwały nastąpiły zmiany w następujących zadaniach 
– wprowadzone zostało nowe zadanie:  

1. Program Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2014-2020. Operacje typu 
„Budowa lub modernizacja dróg lokalnych” w ramach poddziałania 

„Wsparcie inwestycji związanych z tworzeniem, ulepszeniem lub rozbudową 
wszystkich rodzajów małej infrastruktury, w tym inwestycji w energię 
odnawialną i w oszczędzanie energii”. Nazwa projektu: „Rozbudowa ul. Polnej 

w Kamieniu Kraj. wraz z budową oświetlenia ulicznego”. Wartość środków 
kwalifikowanych zabezpieczonych przez gminę planowana jest na kwotę 

3.300.000,00 zł, w tym:  
w roku 2023r. 800.000,00 zł, w tym środki RFIL 750.000,00 zł,  
w roku 2024r. 2.500.000,00 zł, w tym środki unijne 2.090.481,00 zł. 

 
 Burmistrz Wojciech Głomski poinformował, że zostały rozstrzygnięte 
przetargi na odcinki dróg powiatowych z Dużej Cerkwicy do Obkasu i z Dużej 

Cerkwicy do Dąbrówki. 
 

 Radny Eugeniusz Rekowski zapytał jakiej długości będzie 
modernizowany odcinek drogi z Dużej Cerkwicy do Dąbrówki. 
 

 Skarbnik Piotr Gustyn odpowiedział, że inwestycja obejmuje obie drogi 
powiatowe o łącznej długości 1,8 km. 
 

Następnie Komisja zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały 

jednogłośnie 2 głosami za.     

 
Ad.I.4. Zmiany w budżecie na rok 2023. 

 
Omówienia przedmiotowego projektu uchwały dokonał Skarbnik Piotr 

Gustyn. Poinformował o zwiększeniach i zmniejszeniach w poszczególnych 

działach, rozdziałach i paragrafach. 
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 W przedmiotowym punkcie poruszono temat utworzenia wirtualnej 

strzelnicy, która zaplanowana została w Płociczu. Będzie to pierwsza 
strzelnica w powiecie.  

 

 Przewodniczący Komisji Eugeniusz Stryszyk zapytał czy strzelnica 

powstanie w ramach projektu. 

 

 Burmistrz Wojciech Głomski odpowiedział, że tak.  

 

 Przewodniczący Rady Miejskiej Kazimierz Warylak wspomniał                      

o projekcie „Strzelnica”, który polegał na odnowieniu dawnej strzelnicy                   

w lasku przy ul. Strzeleckiej w Kamieniu Krajeńskim. 

 

 Burmistrz Wojciech Głomski wyjaśnił, że był to projekt realizowany 

przez grupę „Śladowcy” z Publicznego Gimnazjum w Kamieniu Krajeńskim, 

ale jako sama strzelnica nie posiadała żadnego statusu prawnego.  

 

Następnie Komisja zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały 

jednogłośnie 2 za. 

 

Ad.I.5. Zmiana uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej 
Powiatowi Sępoleńskiemu. 

  
Omówienia przedmiotowego projektu uchwały dokonał Skarbnik Piotr 

Gustyn. Poinformował, że w uchwale nastąpiło zwiększenie środków 

pomocowych dla Powiatu Sępoleńskiego o kwotę 35.200,00 zł,                               
z przeznaczeniem na przebudowę DP 1106C relacji [Chojnice]-gr. woj.-Duża 
Cerkwica oraz DP 1107C relacji Duża Cerkwica-Dąbrówka na wybranych 

odcinkach o łącznej długości ok. 1,8 km”... Powyższe środki razem ze 
środkami powiatu sępoleńskiego zabezpieczą wykonanie inwestycji, której 

wartość wynosi 3.524.166,19 zł, przy dofinansowaniu ze środków Rządowego 
Funduszu Polski Ład: Program Inwestycji Strategicznych w kwocie 
3.453.682,87 zł, co stanowi 98% wartości inwestycji. Wszystko to jest zgodne 

z zasadą wspólnego finansowania powyższych zadań z budżetu samorządu 
gminnego i samorządu powiatowego w proporcji 50/50%. Efektem tych 

działań jest również poprawa bezpieczeństwa w ciągu dróg lokalnych na 
terenie gminy.  

W związku z powyższym zachodzi potrzeba udzielenia z budżetu Gminy 

Kamień Krajeński pomocy finansowej Powiatowi Sępoleńskiemu                           
z przeznaczeniem na realizację w/w zadania, w następstwie czego zostaną 
zawarte stosowne porozumienia pomiędzy Powiatem Sępoleńskim, a Gminą 

Kamień Krajeński. 
 

 Brak dyskusji. 
 

Komisja zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały jednogłośnie                  

2 głosami za. 
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Ad.I.6. Przekazanie skargi.   

 
Omówienia przedmiotowego projektu uchwały dokonał Przewodniczący 

Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim Kazimierz Warylak. Poinformował, że 
w dniu 7 lipca 2023 roku wpłynęła skarga z dnia 6 lipca 2023 r. na 
Przewodniczącego Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim. Skarga 

zaadresowana została do Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miejskiej 
w Kamieniu Krajeńskim. 

Zgodnie z § 75 ust. 1 Statutu Gminy Kamień Krajeński, do zadań 

Komisji Skarg, Wniosków i Petycji należy analiza i opiniowanie skierowanych 
do Rady: 

1) skarg na działalność Burmistrza i gminnych jednostek organizacyjnych; 
2) wniosków; 
3) petycji składanych przez obywateli. 

Przedmiotowa skarga dotyczy wykonywania zadań przez 
Przewodniczącego Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim, a zatem należało 

zakwalifikować ją jako skargę na Radę Miejską. Zgodnie 
z art. 229 pkt 1 ustawy z dnia 14 czerwca 1960 r. Kodeks postępowania 
administracyjnego (Dz. U. z 2023 r. poz. 775 i poz. 803), jeżeli przepisy 

szczególne nie określają innych organów właściwych do rozpatrywania skarg, 
jest organem właściwym do rozpatrzenia skargi dotyczącej zadań lub 
działalności rady gminy, rady powiatu i sejmiku województwa – wojewoda. 

W związku z powyższym przedmiotową skargę należy przekazać 
zgodnie z właściwością Wojewodzie Kujawsko-Pomorskiemu. 

   
 Wobec braku dyskusji Komisja zaopiniowała przedmiotowy projekt 
uchwały jednogłośnie 2 głosami za. 

 

Ad. I. 7. Zasady udzielania dotacji na prace konserwatorskie, 
restauratorskie lub roboty budowlane przy obiektach wpisanych do 

rejestru zabytków lub znajdujących się w gminnej ewidencji zabytków. 
 

Omówienia przedmiotowego projektu uchwały dokonała Inspektor 

Natalia Szczepańska. Poinformowała, że w związku z art. 81 ust. 1 ustawy 

z dnia 23 lipca 2003 r. o ochronie zabytków i opiece nad zabytkami, organ 

stanowiący gminy może udzielić dotacji na prace konserwatorskie, 

restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru 

zabytków lub znajdujących się gminnej ewidencji zabytków, na zasadach 

określonych w uchwale. Projekt uchwały, zgodnie z przepisami ustawy z dnia 

30 kwietnia 2004 r. o postępowaniu w sprawach dotyczących pomocy 

publicznej, został zgłoszony Prezesowi Urzędu Ochrony Konkurencji                        

i Konsumentów oraz Ministrowi Rolnictwa i Rozwoju Wsi. 

 

Brak dyskusji.  

 

Komisja zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały jednogłośnie                  

2 głosami za. 
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Ad. II. Inne sprawy organizacyjne. 

 

 Brak  

  

Ad. III. Zapytania i wolne wnioski.   

 
 Przewodniczący Komisji Eugeniusz Stryszyk podziękował za wiatę 

przystankową w Płociczu. Poprosił o możliwie szybkie dokończenie 
inwestycji.     
 

Radny Eugeniusz Rekowski podziękował za modernizację ul. Spokojnej 

i Leśnej w Dąbrówce. Następnie zapytał o chodnik przy drodze powiatowej            

w Dąbrówce.  

 

Burmistrz Wojciech Głomski odpowiedział, że sprawa chodnika jest               

w toku. 

 

 Przewodniczący Komisji Eugeniusz Stryszyk zapytał o postępy                 

w zaplanowanych inwestycjach drogowych w gminie. 

 

 Burmistrz Wojciech Głomski odpowiedział, że wszystkie związane z tym 

czynności są na bieżąco realizowane. 

 

 

 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

Kamień Krajeński, dnia 25 sierpnia 2023 r.  

Przewodniczący Komisji                                                                   

/-/ Eugeniusz Stryszyk 


